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Protokół nr 1 

z posiedzenia Komisji ds. Samorządu, Inicjatyw Gospodarczych, 

Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego 

 

Obrady rozpoczęła Przewodnicząca Rady Miejskiej Justyna Sosnowska 12 czerwca 2024 

roku o godz. 1200. 

W posiedzeniu wzięło udział 5 członków. 

1. Marcin Budziszewski 

2. Stanisław Janiak 

3. Patrycja Klimas 

4. Piotr Sikora 

5. Zofia Sikorska-Rogowska 

Lista obecności uczestników zebrania stanowi załącznik do protokołu.  

Do zaproponowanego porządku obrad nie wniesiono uwag. Przyjęto następująca kolejność 

rozpatrywania tematów: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Wybór przewodniczącego i z-cy przewodniczącego Komisji.  

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Pyzdr wotum 

zaufania.  

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy i Miasta Pyzdry na lata 2024-2035. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy i 

Miasta Pyzdry na rok 2024.   
6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zniesienia jednostki pomocniczej 

Gminy i Miasta Pyzdry – Miasta – Osiedle Pyzdry.  
7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości stawki tej 
opłaty.  

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie odwołania Skarbnika Pyzdr. 

9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie powołania Skarbnika Pyzdr. 

10. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego Gminy i Miasta Pyzdry za 2023 rok.  

11. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi 

Pyzdr.  

12. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia zasad przysługiwania i 

wysokości diet dla radnych oraz przewodniczącym organu wykonawczego 

jednostki pomocniczej. 

13. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Burmistrza 

Pyzdr.  
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14. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia terminów realizacji 

czynności niezbędnych do dokonania wyborów uzupełniających ławnika do 

Sądu Rejonowego w Słupcy na kadencję 2024 – 2027.   

15. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Przemocy Domowej i Ochrony Osób Doznających Przemocy 

Domowej na lata 2024 – 2030. 

16. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie  „Gminnego Programu Wspierania 

Rodziny w Gminie Pyzdry na lata 2024-2026” 

17. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych zasad 
ponoszenia odpłatności za pobyt w schronisku dla osób bezdomnych oraz w 
schronisku dla osób bezdomnych z usługami opiekuńczymi. 

18. Zaopiniowanie projektu odjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Oceny Zasobów 

Pomocy Społecznej Gminy Pyzdry za rok 2023. 

19. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 

nieruchomości gruntowej niezabudowanej położonej w m. Tarnowa na działce nr 

2310/2 o pow. 0,0105 ha. 

20. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie 

nieruchomości gruntowej niezabudowanej położonej w m. Ruda Komorska na 

działce nr 649 o pow. 0,0227 ha.  

21. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia przedmiotu działania 

Komisji Budżetowo – Finansowej. 

22. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia przedmiotu działania 

Komisji d/s Samorządu, Inicjatyw Gospodarczych, Przestrzegania Prawa i 

Porządku Publicznego.  

23. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia przedmiotu działania 

Komisji Zdrowia, Spraw Socjalnych, Ochrony Środowiska, Wychowania, 

Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji.  

24. Zapytania i wolne wnioski. 

25. Zakończenie posiedzenia.  

Ad. 2. 

Radna Zofia Sikorska- Rogowska, radna zgłosiła radnego Marcina Budziszewskiego na 

przewodniczącego Komisji. Pan Budziszewski wyraził zgodę na kandydowanie.   

 

Justyna Sosnowska, prowadząca obrady zarządziła głosowanie w sprawie wyboru Marcina 

Budziszewskiego na przewodniczącego Komisji.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Marcin Budziszewski, Stanisław Janiak, Patrycja Klimas, Piotr Sikora, Zofia Sikorska-

Rogowska 

 

Dalsze obrady poprowadził przewodniczący Komisji Marcin Budziszewski.  

Marcin Budziszewski zgłosił kandydaturę Zofii Sikorskiej – Rogowskiej na z-cę 

przewodniczącego Komisji. Pani  Sikorska – Rogowska wyraziła zgodę na kandydowanie.  



3 

 

Marcin Budziszewski, prowadzący obrady zarządził głosowanie w sprawie wyboru Zofii 

Sikorskiej – Rogowskiej na z-cę przewodniczącego Komisji.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Marcin Budziszewski, Stanisław Janiak, Patrycja Klimas, Piotr Sikora, Zofia Sikorska-

Rogowska 

 

Ad. 3.  

Przemysław Dębski, burmistrz poinformował, że od kilku lat jest obowiązek opracowania 

raportu o stanie gminy za dany rok. Jest on podstawą do udzielenia wotum zaufania 

burmistrzowi.  

Raport podsumowuje najważniejsze kwestie jakie się wydarzyły w każdej sferze 

funkcjonowania gminy w ubiegłym roku.  

W minionych latach gmina miała i ma nadal do czynienia z dużymi środkami finansowanymi 

na inwestycje, głównie dzięki programowi Polski Ład.  

Rok 2023 obfitował w duże inwestycje, które stanowiły ok. 30 % budżetu. Z własnych 

środków takiego poziomu inwestycji nie udałoby się uzyskać.  

Do najważniejszych inwestycji zaliczyć należy: przebudowę centrum Pyzdr, gazyfikację, 

modernizację stacji uzdatniania wody we Wrąbczynku, remont świetlic wiejskich w Rudzie 

Komorskiej i we Wrąbczynku i wiele mniejszych inwestycji.  

W roku 2023 udało się pozyskać kolejne środki ok. 18 mln na inwestycje, które będą 

realizowane w 2024 i 2025 roku.  

Także udało się zrealizować inwestycje przez podmioty zewnętrzne posiadające swoją  

infrastrukturę na terenie gminy Pyzdry. Została dokończona modernizacja wału 

przeciwpowodziowego przy rzece Prosna i kolejny odcinek wału przy Warcie, który będzie 

kontynuowany jeszcze przez Wody Polskie. Także Wielkopolski Zarząd Dróg Wojewódzkich 

wykonał kompleksową przebudowę ulicy Wrzesińskiej w Pyzdrach i wymianę nawierzchni 

odcinka drogi wojewódzkiej nr 442. 

Niestety gminy także napotykają na problemy związane ze zrównoważeniem budżetu, co po 

części jest wynikiem inflacji, wzrostu cen, kosztów. Za wzrostem wydatków bieżących nie 

idzie wzrost dochodów. Dlatego też trzeba podejmować takie decyzje jak likwidacja placówki 

oświatowej. W 2023 roku został zlikwidowany oddział filialny Szkoły Podstawowej we 

Wrąbczynkowskich Holendrach.  

Analizując cały rok 2023 należy uznać go za udany i dobrze przepracowany.  

 

Marcin Budziszewski, prowadzący obrady zarządził głosowanie w sprawie udzielenia 

Burmistrzowi Pyzdr wotum zaufania. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Marcin Budziszewski, Stanisław Janiak, Patrycja Klimas, Piotr Sikora, Zofia Sikorska-

Rogowska 
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Ad. 4 - 5.  

Marta Zielińska, główna księgowa poinformowała, że Wieloletnia Prognoza Finansowa 

Gminy i Miasta Pyzdry na lata 2024-2035 została dostosowana do zmiany uchwały 

budżetowej. 

Następnie powiedziała, że dochody gminy zwiększą się o kwotę 81.101,00 zł:  

148.500 - dotacja z Województwa Wielkopolskiego na budowę drogi w m. Zapowiednia, 

300.400 – środki na realizacje programu „Cyberbezpieczny samorząd”, 

20 000,00 – dotacja na zakup drzew miododajnych. 

Dochody zmniejsza się o kwotę 387.799, które były przeznaczone na budowę drogi w Dolnych 

Grądach (droga została wykonana, ale wniosek o dotację jeszcze nie został rozliczony).  

Wydatki gminy zwiększa się o kwotę 1.259.380,11 zł, w tym: 

447.000,00 – przebudowa chodnika w m. Lisewo i drogi z kostki w Dłusku oraz  utwardzenie 

placu przy OSP Ruda Komorska,  

40.000,00 - remont toalet w budynku przychodni zdrowia,    

300.400,00 –  realizacja programu „Cyberbezpieczny samorząd”,  

199.522,24 – rezerwy ogólne i celowe,  

29.472,12 – dotacje dla przedszkoli w Koninie i Wrześni,  

23.000,00 – wykonanie dokumentacji na budowę kanalizacji sanitarnej w Pyzdrach,  

20.000,00 – dotacja na zakup drzewek miododajnych,  

47.355,20 – budowa gazyfikacji w Pyzdrach,  

100.000,00 – oświetlenie uliczne,  

52.630,55 – modernizacja świetlic wiejskich w Rudzie Komorskiej i Wrąbczynku.  

 

W wyniku analizy wykonania budżetu dokonuje się przeniesień między działami, rozdziałami 

i grupami paragrafów wydatków na kwotę 199.270 zł.  

Zwiększenia:  

38 000 - w ramach funduszu sołeckiego  

88.353 - budowa ścieżki spacerowej,  

12.220 - modernizacja kotłowni w Urzędzie Miejskim,  

60.147 - zmiana klasyfikacyjna dotycząca zakupu samochodu strażackiego dla OSP Lisewo,  

Zmniejszenia:  

6 000 – budowa sieci wodociągowej na terenie wiejskim,  

2 000-  budowa kanalizacji sanitarnej na terenie wiejskim,  

95.373 – budowa drogi w m. Zapowiednia,  

60.147 - zmiana klasyfikacji budżetowej dotycząca straży pożarnej,  

36 300 – zmiana w ramach funduszu sołeckiego  

 

Marcin Budziszewski, prowadzący obrady zarządził głosowanie w sprawie uchwalenia 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy i Miasta Pyzdry na lata 2024-2035. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Marcin Budziszewski, Stanisław Janiak, Patrycja Klimas, Piotr Sikora, Zofia Sikorska-

Rogowska 

 

Marcin Budziszewski, prowadzący obrady zarządził głosowanie w sprawie zmiany uchwały 

budżetowej Gminy i Miasta Pyzdry na rok 2024. 
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Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Marcin Budziszewski, Stanisław Janiak, Patrycja Klimas, Piotr Sikora, Zofia Sikorska-

Rogowska 

 

 

Ad. 6.  

Przemysław Dębski, burmistrz poinformował, że zbliża się ku końcowi kadencja jednostek 

pomocniczych.   

Został przygotowany projekt uchwały w sprawie zniesienia jednostki pomocniczej Gminy i 

Miasta Pyzdry – Miasta – Osiedle Pyzdry. Środki finansowe jakimi zarządzał Zarząd Miasta – 

Osiedla były ustalane na zasadach funduszu sołeckiego ale nie były wydzielane. Środki 

sołectw były refundowane, a Zarządu Miasta – Osiedla Pyzdry nie.  

Funkcja Zarządu Miasta – Osiedla, jego przewodniczącego sprowadza się w dużej mierze do 

podziału przyznanych środków z budżetu gminy. Poza tym nie widać żadnych aktywności.  

Nawet przeprowadzonymi konsultacjami w sprawie likwidacji jednostki pomocniczej w 

Pyzdrach nie było zainteresowania mieszkańców.  

Mieszkańcy Pyzdr mają na miejscu urząd, burmistrza, pracowników i nie zwracają się ze 

swoimi problemami do Zarządu Miasta – Osiedla. Obecnie jest czas na podjęcie takiej 

decyzji, bo we wrześniu odbędą się wybory sprawozdawczo – wyborcze w sołectwach.  

Jest pomysł, aby zaoferować mieszkańcom budżet obywatelski przeznaczając środki 

przekazywane dotychczas do dyspozycji Zarządu Miasta – Osiedla Pyzdry.  Ale pomysł ten 

trzeba jeszcze przeanalizować. Można też rozważyć inne pomysły.  

 

Marcin Budziszewski, prowadzący obrady zarządził głosowanie w sprawie zniesienia 

jednostki pomocniczej Gminy i Miasta Pyzdry – Miasta – Osiedle Pyzdry. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Marcin Budziszewski, Stanisław Janiak, Patrycja Klimas, Piotr Sikora, Zofia Sikorska-

Rogowska 

 

 

Ad. 7.  

Przemysław Dębski, burmistrz poinformował, że został przygotowany projekt uchwały z 

propozycją aktualizacji opłaty za odbiór odpadów komunalnych w gminie Pyzdry. 

Ostatnia podwyżka opłaty za odpady była w 2021 roku i wynosi 26 zł od osoby w przypadku 

braku kompostowania i 25 zł od osoby w przypadku posiadania własnego kompostownika.  

Analizując dochody i wydatki dotyczące gospodarki odpadami widoczne jest, że 

dotychczasowa wysokość opłaty nie pokryje ponoszonych przez gminę kosztów.  

Na wysokość opłaty ma wpływ wysokość opłaty za zagospodarowanie odpadów, czyli 

przyjęcia odpadów przez wysypisko. Od dwóch lat przetarg wygrywa Polskie Centrum 

Recyklingu w Jarocinie. Wcześniej, od roku 2013 odpady z gminy Pyzdry były dowożone do 

Zakładu Zagospodarowania Odpadów w Lulkowie.   
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Na początku na odbiór odpadów nie było przetargów, była tzw. rejonizacja i gmina Pyzdry 

była przypisana do ZZO Lulkowo. Nawet jak wszedł obowiązek ogłaszania konkursów, to 

nadal wpływała tylko jedna oferta i odbiorcą odpadów był Zakład Zagospodarowania 

Odpadów w Lulkowie. Bywały takie lata, że opłaty za niektóre frakcje odpadów wzrastały 

bardzo dużo.  

Z czasem rozbudowało swoją działalność Polskie Centrum Recyklingu w Jarocinie i zaczęło 

składać oferty na przetargi ogłaszane przez gminę Pyzdry.    

Ponadto na wysokość opłaty za odpady ma koszt transportu tych odpadów. Wykonawcę 

transportu odpadów rozstrzyga się w drodze przetargu. Przez wiele lat przetarg wygrywała 

Firma Iglewski z Wrześni. Od dwóch lat transportem odpadów z gminy Pyzdry 

zainteresowana jest Firma ALBA, która bierze udział w przetargach. Firma ta wygrała 

przetarg, ale transport wykonuje nadal Firma Iglespol jako podwykonawca. Duże znaczenie 

na wysokość kosztów mają wyniki przetargów na transport odpadów i sam odbiór odpadów,   

dlatego korzystnie jest, aby do przetargu startowało więcej niż jedna firma. 

Aby zbilansować dochody i wydatki konieczne jest podwyższenie opłaty za odbiór odpadów.  

Po przeliczeniu wpłat i kosztów związanych z odbiorem odpadów od mieszkańców proponuje 

się podwyższyć opłatę z 26 zł na 28 zł od osoby w przypadku nie posiadania kompostownika 

i 27 zł od osoby, gdy jest kompostownik. To może pozwoli na utrzymanie tej opłaty przez 

dłuższy czas.   

Duże znaczenie na wysokość opłaty mają zaległości. Wynoszą one ok. 200 tyś zł, z czego 100 

tyś, to dłużnicy, którzy nie płacą od lat, a pozostałe 100 tyś zł, to dłużnicy, którzy jednak z 

czasem zapłacą.  

Prowadzone są wszelkie działania administracyjno - skarbowe, aby ściągnąć zadłużenie.   

 

Marcin Budziszewski, prowadzący obrady zarządził głosowanie w sprawie zaopiniowania 

projektu uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz ustalenia wysokości stawki tej opłaty. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (4) 

Marcin Budziszewski, Stanisław Janiak, Patrycja Klimas, Piotr Sikora 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Zofia Sikorska-Rogowska 

 

Ad. 8.  

Antonina Balicka, skarbnik poinformowała, że w związku z osiągnięciem wieku 

emerytalnego i możliwością przejścia na emeryturę występuje o odwołanie ze stanowiska 

Skarbnika Pyzdr. 

 

Marcin Budziszewski, prowadzący obrady zarządził głosowanie w sprawie odwołania 

Skarbnika Pyzdr. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 
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ZA (5) 

Marcin Budziszewski, Stanisław Janiak, Patrycja Klimas, Piotr Sikora, Zofia Sikorska-

Rogowska 

 

 

Ad. 9.  

Przemysław Dębski, burmistrz poinformował, że w związku z odwołaniem dotychczasowego 

Skarbnika zachodzi konieczność powołania nowej osoby na to stanowisko. Skarbnika 

powołuje Rada Miejska na wniosek Burmistrza.  

Burmistrz Pyzdr zaproponował na to stanowisko panią Martę Zielińską w drodze awansu 

zawodowego. Pani Zielińska od 17 lat pracuje w Urzędzie Miejskim w Pyzdrach, w dziale 

księgowości, od kilkunastu lat pełni funkcje głównej księgowej i temat finansów gminy 

Pyzdry jest Jej dobrze znany.   

Marta Zielińska, poinformowała, że w Urzędzie Miejskim w Pyzdrach pracuje od 2007 roku 

na różnych stanowiskach w księgowości, a od maja 2015 roku jest główną księgową.   

Posiada wykształcenie wyższe – finanse i rachunkowość, specjalność finanse publiczne i 

podatki.  

  

Marcin Budziszewski, prowadzący obrady zarządził głosowanie w sprawie powołania 

Skarbnika Pyzdr. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Marcin Budziszewski, Stanisław Janiak, Patrycja Klimas, Piotr Sikora, Zofia Sikorska-

Rogowska 

 

Ad.10.  

Antonina Balicka, skarbnik powiedziała, że sprawozdanie finansowe Gminy i Miasta Pyzdry, 

i jednostek samorządu terytorialnego składa się z bilansu z wykonania budżetu jednostki 

samorządu terytorialnego, łącznego bilansu jednostek budżetowych i samorządowego zakładu 

budżetowego, łącznego rachunku zysku i strat, łącznego zestawienia zmian funduszu oraz 

informacji dodatkowej.  

Sprawozdanie finansowe Gminy i Miasta Pyzdry zostało wysłane do Regionalnej Izby 

Obrachunkowej, która wydała pozytywną opinię.  

Dochody zostały wykonane w kwocie 41 042 738,01 złotych, to jest 86,50 procent 

zakładanego planu, a wydatki w kwocie 46 419 071,91 złotych, to jest 85,97 procent 

zakładanego planu. Deficyt budżetu wynosi 5 376 333,90 zł.  

Wydatki inwestycyjne zostały zrealizowane w wysokości 11 244 052 złotych.  

Najbardziej kosztochłonne zadania inwestycyjne zrealizowane w 2023 roku to przebudowa 

centrum Pyzdr 5 115 474 zł, gazyfikacja gminy Pyzdry 1 444 870 zł, modernizacja stacji 

ustawiania wody w miejscowości Wrąbczynek 1 433 079 zł, przebudowa drogi gminnej w 

miejscowości Dolne Grądy 1 195 528 zł.  

Oprócz zadań inwestycyjnych gmina musi ponosić wydatki bieżące dotyczące 

funkcjonowania całej gminy.   
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Marcin Budziszewski, prowadzący obrady zarządził głosowanie w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego Gminy i Miasta Pyzdry za 2023 rok. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Marcin Budziszewski, Stanisław Janiak, Patrycja Klimas, Piotr Sikora, Zofia Sikorska-

Rogowska 

 

Ad. 11.  

Antonina Balicka, skarbnik poinformowała, że w sprawie sprawozdania finansowego Gminy i 

Miasta Pyzdry za 2023 rok Regionalna Izba Obrachunkowa wydała pozytywną opinię.  

Komisja Rewizyjna Rady Miejskiej w Pyzdrach skontrolowała wykonanie budżetu Gminy i 

wystąpiła z wnioskiem o udzielenie Burmistrzowi Pyzdr absolutorium. Wniosek Komisji 

Rewizyjnej był badany przez Regionalną Izbę Obrachunkową i został pozytywnie 

zaopiniowany.  

 

Marcin Budziszewski, prowadzący obrady zarządził głosowanie w sprawie udzielenia 

absolutorium Burmistrzowi Pyzdr. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Marcin Budziszewski, Stanisław Janiak, Patrycja Klimas, Piotr Sikora, Zofia Sikorska-

Rogowska 

 

Ad. 12.  

Justyna Sosnowska, przewodnicząca rady poinformowała, że został przygotowany projekt  

uchwały w sprawie ustalenia zasad przysługiwania i wysokości diet dla radnych oraz 

przewodniczącym organu wykonawczego jednostki pomocniczej. Dotychczas wysokość diety 

naliczana jest na podstawie krotności diety przysługującej pracownikom w czasie podróży 

służbowych na obszarze kraju, która wynosi 45 zł. Proponuje się 10% podwyżkę, czyli o 90 zł.  

W projekcie uchwały przedstawiono wysokość diety dla:  

1) przewodniczącego rady – 47 krotność diet przysługujących pracownikom w czasie 

podróży służbowych na obszarze kraju, 

2) przewodniczącego komisji rewizyjnej – 27 krotność diet przysługujących 

pracownikom w czasie podróży służbowych na obszarze kraju, 

3) członków komisji rewizyjnej – 24 krotność diet przysługujących pracownikom w 

czasie podróży służbowych na obszarze kraju, 

4) pozostałych radnych – 22 krotność diet przysługujących pracownikom w czasie 

podróży służbowych na obszarze kraju.  

Jest to wzrost o dwie krotności.  

Dla przewodniczących organu wykonawczego jednostki pomocniczej ustala się miesięczną 

dietę w wysokości 400 zł.   

Dodała, że jeden członek z Komisji Zdrowia, Spraw Socjalnych, Ochrony Środowiska, 

Wychowania, Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji dał pod rozwagę propozycję 

podwyższenia diet radnych o jeszcze jedną krotność więcej od zaproponowanej w projekcie 

uchwały.  
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Piotr Sikora, radny porównał, że kierowca w jednostce OSP otrzymuje miesięcznie 420 zł. 

Uznał, że wysokość miesięcznej dieta dla sołtysa powinna pozostać na dotychczasowym 

poziomie.  

 

Justyna Sosnowska, przewodnicząca rady powiedziała, że kierowca nie pracuje cały miesiąc, 

ale jest w dyspozycji. Dba o samochód, sprzęt, bezpiecznie dojeżdża na wezwanie. 

Sołtys natomiast prowadzi różne działania na rzecz mieszkańców sołectwa. 

Porównując diety dla sołtysów w sąsiednich gminach, to sołtysi z gminy Pyzdry mają 

najniższą.  

Marcin Budziszewski, prowadzący obrady dodał, że należności dla druhów OSP w gminie 

Pyzdry są skromne, ale strażakiem jest się z powołania.   

 

Marcin Budziszewski, prowadzący obrady zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia projektu 

uchwały w sprawie ustalenia zasad przysługiwania i wysokości diet dla radnych oraz 

przewodniczącym organu wykonawczego jednostki pomocniczej. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 4, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (4) 

Marcin Budziszewski, Stanisław Janiak, Patrycja Klimas, Zofia Sikorska-Rogowska 

PRZECIW (1) 

Piotr Sikora 

 

 

Ad. 13.  

Wioletta Topór – Mench poinformowała, że Rada Miejska jest  zobowiązana do  podjęcia na 

początku kadencji uchwały w sprawie wynagrodzenia Burmistrza Pyzdr. Został przygotowany 

projekt uchwały, który zakłada wysokość wynagrodzenia  burmistrza na minimalnym poziomie 

tj. miesięczne wynagrodzenie stanowi 80% maksymalnego wynagrodzenia i zostanie 

utrzymane na tym samym poziomie co dotychczas. 

 

Justyna Sosnowska, przewodnicząca rady poinformowała, że wczoraj obradujący członkowie 

Komisji zaproponowali wzrost wynagrodzenia Burmistrza Pyzdr o 10%, czyli na poziomie 

90%. Jest to propozycja do rozważenia przez Komisję.  

Członkowie Komisji ds. Samorządu, Inicjatyw Gospodarczych, Przestrzegania Prawa i 

Porządku Publicznego poparli w/w propozycję.  

Marcin Budziszewski, prowadzący obrady zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia projektu 

uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Pyzdr. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Marcin Budziszewski, Stanisław Janiak, Patrycja Klimas, Piotr Sikora, Zofia Sikorska-

Rogowska 
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Ad. 14.  

Wioletta  Topór – Mench, sekretarz poinformowała, że Prezes Sądu Okręgowego w Koninie 

zwrócił się z pismem o przeprowadzenie wyborów uzupełniających ławnika do Sądu 

Rejonowego w Słupcy na kadencję 2024 – 2027. 

W ubiegłym roku wybory nie odbyły się, ponieważ nie było chętnych. Projekt uchwały 

określa terminy poszczególnych czynności. Termin zgłaszania, w ramach wyborów 

uzupełniających kandydatów na ławnika do Sądu Rejonowego w Słupcy upływa w dniu 26 

sierpnia 2024 r., a uzupełniające wybory na ławnika odbędą się w terminie  do dnia 30 

listopada 2024 r.   

 

Marcin Budziszewski, prowadzący obrady zarządził głosowanie w sprawie ustalenia 

terminów realizacji czynności niezbędnych do dokonania wyborów uzupełniających ławnika 

do Sądu Rejonowego w Słupcy na kadencję 2024 – 2027. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Marcin Budziszewski, Stanisław Janiak, Patrycja Klimas, Piotr Sikora, Zofia Sikorska-

Rogowska 

 

Ad. 15.  

Beata Kruszka, kierownik Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej poinformowała, 

że dotychczasowy gminny program przeciwdziałania przemocy obowiązuje do 2025 roku, ale 

musiał zostać zmieniony z uwagi na zmianę przepisów prawnych jak również wejście w życie 

nowego programu rządowego przemocy domowej. W związku z powyższym gminny program 

musiał zostać dostosowany do zaistniałych zmian.  

Głównym organem w gminnym programie jest zespół interdyscyplinarny, który działa od 

września 2023 roku w zakresie przemocy domowej w rodzinach.  

W skład zespołu interdyscyplinarnego wchodzi 19 osób, w tym przedstawiciele ośrodka 

pomocy społecznej, oświaty, policji, służby zdrowia i kurator. 

 

Marcin Budziszewski, prowadzący obrady zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia 

Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy Domowej i Ochrony Osób Doznających 

Przemocy Domowej na lata 2024 – 2030. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Marcin Budziszewski, Stanisław Janiak, Patrycja Klimas, Piotr Sikora, Zofia Sikorska-

Rogowska 

 

Ad. 16.  

Beata Kruszka, kierownik Miejsko -Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

poinformowała, że gminy są zobowiązane do opracowania i realizacji gminnego programu 

wspierania rodziny. Ważność dotychczasowego programu dobiegła końca w związku z 

powyższym zachodzi konieczność uchwalenia nowego na lata 2024 – 2026.  
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Głównym celem programu jest wspieranie rodzin przeżywających trudności opiekuńczo – 

wychowawczych.   

Dużą rolę w realizacji programu odgrywa asystent rodziny i pracownik socjalny.  

Zatrudniony jest 1 asystent rodziny, a pomocą objętych jest obecnie 13 rodzin.  

 

Marcin Budziszewski, prowadzący obrady zarządził głosowanie w sprawie „Gminnego 

Programu Wspierania Rodziny w Gminie Pyzdry na lata 2024-2026”.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Marcin Budziszewski, Stanisław Janiak, Patrycja Klimas, Piotr Sikora, Zofia Sikorska-

Rogowska 

 

 

Ad. 17.  

Beata Kruszka, kierownik Miejsko - Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej poinformowała, 

że dotychczas obowiązuje uchwała mówiąca o ponoszeniu odpłatności przez osoby 

przebywające w schronisku, które przekraczały kryterium dochodowe.  

Ustawa pozwala od w/w osób, które pobierają zasiłek okresowy albo dorabiają okresowo  

naliczać odpłatność za pobyt w schronisku.  

Obecnie z gminy Pyzdry w schronisku są cztery osoby, w tym dwie nie mające stałego 

dochodu i nie ponoszą odpłatności. Gmina za miesięczny pobyt osoby w schronisku płaci 

prawie 2 500 zł. Dwie osoby ponoszą odpłatność ok. 1 000 zł, a dwie pozostałe nic. 

Dzienny pobyt osoby bezdomnej w schronisku w Zielińcu wynosi 79 zł.  

W 2023 roku gmina za pobyt osób bezdomnych w schronisku zapłaciła ok. 60 000 złotych.  
W związku z powyższym został przygotowany nowy projekt uchwały  w sprawie ustalenia 
szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w schronisku dla osób bezdomnych 
oraz w schronisku dla osób bezdomnych z usługami opiekuńczymi.  

 

Marcin Budziszewski, prowadzący  obrady zarządził głosowanie w sprawie ustalenia 

szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w schronisku dla osób bezdomnych 

oraz w schronisku dla osób bezdomnych z usługami opiekuńczymi. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Marcin Budziszewski, Stanisław Janiak, Patrycja Klimas, Piotr Sikora, Zofia Sikorska-

Rogowska 

 

 

Ad. 18.  

Beata Kruszka, kierownik Miejsko -Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej poinformowała, 
że co roku przygotowuje się ocenę zasobów pomocy społecznej w oparciu o analizę lokalnej 

sytuacji społecznej i demograficznej. Dokument ten pokazuje wydatki i dane nie tylko opieki 

społecznej z danego roku.  

Do ogólnokrajowych danych udostępnianych ośrodkom pomocy społecznej są wprowadzane  

dane z ośrodka pomocy społecznej w Pyzdrach. Ośrodek realizuje zadania własne i zlecone.  
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Ocena zasobów, to inaczej sprawozdanie z działalności Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Pyzdrach.  

Wykonanie budżetu Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Pyzdrach - 5,5 mln zł.  

Dodała, że w jednej z tabel dotyczącej ilości mężczyzn w gminie Pyzdry, nie ma ani jednego 

mężczyzny w wieku 60 – 64 lat. 

 

Marcin Budziszewski, prowadzący obrady zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia Oceny 

Zasobów Pomocy Społecznej Gminy Pyzdry za rok 2023. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (4) 

Marcin Budziszewski, Patrycja Klimas, Piotr Sikora, Zofia Sikorska-Rogowska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Stanisław Janiak 

 

Ad. 19.  

Wioletta Topór – Mench, sekretarz poinformowała, że został przygotowany projekt uchwały  

w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej niezabudowanej położonej 

w Tarnowej na działce  nr 2310/2 o pow. 0,0105 ha z przeznaczeniem na poprawienie warunków 

zagospodarowania nieruchomości przyległej tj. działki nr 2293. Ze względu na wielkość i 

kształt nie ma możliwości samodzielnego zagospodarowania przedmiotowej działki. Jest to 

uregulowanie stanu prawnego.  
 

Marcin Budziszewski, prowadzący obrady zarządził głosowanie w sprawie wyrażenia zgody 

na sprzedaż nieruchomości gruntowej niezabudowanej położonej w m. Tarnowa na działce nr 

2310/2 o pow. 0,0105 ha. Jest to uregulowanie stanu prawnego.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Marcin Budziszewski, Stanisław Janiak, Patrycja Klimas, Piotr Sikora, Zofia Sikorska-

Rogowska 

 

Ad. 20.  

Wioletta Topór – Mench, sekretarz poinformowała, że Rudzie Komorskiej jest droga, której 

właścicielem jest osoba prywatna. Gmina nie wypłaci odszkodowania. Będzie zamiana 

gruntu. Projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowej 

niezabudowanej położonej w m. Ruda Komorska na działce nr 649 o pow. 0,0227 ha. 

 

Marcin Budziszewski, prowadzący obrady zarządził głosowanie w sprawie wyrażenia zgody 

na zbycie nieruchomości gruntowej niezabudowanej położonej w m. Ruda Komorska na 

działce nr 649 o pow. 0,0227 ha.  



13 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Marcin Budziszewski, Stanisław Janiak, Patrycja Klimas, Piotr Sikora, Zofia Sikorska-

Rogowska 

 

Ad. 21 - 23.  

Wioletta Topór – Mench, sekretarz poinformowała, że projekty uchwał mają na celu 

uszczegółowienie spraw, którymi zajmują się poszczególne komisje. Katalogi spraw 

poszczególnych komisji nie są zamknięte, bo do przedmiotu działania każdej komisji należy 

również opiniowanie przedkładanych projektów uchwał i innych aktów.  

 

Marcin Budziszewski, prowadzący obrady zarządził głosowanie w sprawie zaopiniowania 

przedmiotu działania Komisji Budżetowo – Finansowej. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Marcin Budziszewski, Stanisław Janiak, Patrycja Klimas, Piotr Sikora, Zofia Sikorska-

Rogowska 

 

Marcin Budziszewski, prowadzący obrady zarządził głosowanie w sprawie zaopiniowania 

przedmiotu działania Komisji d/s Samorządu, Inicjatyw Gospodarczych, Przestrzegania 

Prawa i Porządku Publicznego. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Marcin Budziszewski, Stanisław Janiak, Patrycja Klimas, Piotr Sikora, Zofia Sikorska-

Rogowska 

 

 

Marcin Budziszewski, prowadzący obrady zarządził głosowanie w sprawie zaopiniowania 

przedmiotu działania Komisji Zdrowia, Spraw Socjalnych, Ochrony Środowiska, 

Wychowania, Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Marcin Budziszewski, Stanisław Janiak, Patrycja Klimas, Piotr Sikora, Zofia Sikorska-

Rogowska 
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Ad. 24.  

Radni zapoznali się z: 

1) raportem z wykonania Gminnego Programu Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii oraz efektów jego realizacji za 2023 r,  

2) sprawozdaniem z realizacji programu współpracy Gminy i Miasta Pyzdry z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego w 2023 roku.  

Nie wniesiono uwag.  

 

Ad. 25. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Komisji podziękował  wszystkim 

za udział w posiedzeniu i  o godzinie 1425 zamknął pierwsze posiedzenie Komisji. 

Protokołowała:  

Alina Banaszak  

Członkowie Komisji:  

 

1) Marcin Budziszewski .......................................... 

 

2) Stanisław Janiak  .......................................... 

 

3) Zofia Sikorska – Rogowska .......................................... 

 

4) Piotr Sikora   ......................................... 

 


